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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért hazudott a kormány a Triesztben fekvő terület 
kapcsán? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Tavaly júliusban Matteo Salvinivel, Olaszország akkori belügyminiszterével közös 
sajtótájékoztatón jelentették be, hogy a magyar kormány Triesztben vásárolt egy 300 méter hosszú 
partszakasszal rendelkező 32 hektáros területet, amelynek a célja egy kiemelt fontosságú 
kereskedelmi kikötő létesítése. A bejelentést követően kevés konkrétumot tudhattunk meg a 
szerződésről, a vásárlás részleteiről, illetve a szóban forgó terület adottságairól, ezért írásbeli kérdés
formájában fordultam Önhöz, hogy segítsen tisztán látni a helyzetet.

A feltett kérdésre Menczer Tamás államtitkár válaszolt, aki megerősítette a sajtóban is megjelent 
információkat, miszerint, idézem: „Ennek értelmében Magyarország egy 300 méter hosszú 
partszakasszal rendelkező 32 hektáros területet vásárolt meg Trieszt kikötőjében 31 millió euróért, 
60 éves koncessziós szerződés keretében.”. Az államtitkár tehát úgy, ahogy Ön is, egy már 
megtörtént és lezárt adásvételről számolt be.

A legfrissebb hírek alapján viszont Önök hazudtak, amikor a fenti kijelentéseket tették. A 
Külgazdasági és Külügyminisztérium néhány napja kiadott közlése alapján az adásvétel különböző 
okokból mind a mai napig nem zárult le.

Korábban Miniszter Úrhoz további kérdéseket címeztem, melyekre semmiféle válasz nem érkezett. 
Ezeknek a válaszoknak jól láthatóan igen nagy jelentősége lett volna. Miért nem teljesítették tehát a 
törvényekben rögzített válaszadási kötelezettségeiket?

A következő kérdéssel fordulok most Miniszter Úrhoz:

(1) Miért csapták be a közvéleményt, és miért írt megtévesztő, valótlanságot tartalmazó „választ” 



kérdésemre adott válaszában Menczer Tamás államtitkár, amikor tisztában voltak azzal, hogy ez az 
adásvétel nem zárult le? 

(2) Miért tájékoztatta félre a magyar embereket Miniszter Úr és hogyan fordulhat elő az, hogy egy 
országgyűlési képviselő által feltett írásbeli kérdésre adott válaszban a válaszadásra kijelölt 
államtitkár valótlan dolgokat állít? Lesz-e ennek bármilyen személyi következménye? 

(3) Miként fordulhat elő, hogy konkrét kérdésekre megtagadja a választ Miniszter Úr, illetve a 
válaszadásra kijelölt államtitkár? 

(4) A kormány által kitűzött célok tekintetében pontosan milyen paraméterekkel rendelkező 
ingatlant kívánnak megvásárolni Triesztben, a megvalósítandó fejlesztések után milyen feladatok 
ellátására, és milyen hajók fogadására lesz alkalmas a kikötő? 

(5) Kérem, tájékoztasson a kormány által (százmillió euróból megvalósítandó) fejlesztések céljairól 
és tartalmáról. 

(6) A kormány által kiszemelt területről az olasz sajtóból volt megtudható, hogy ott, ezen az 
elhagyott ipari területen egy olajfinomító működött. Pontosan milyen esetleges környezetvédelmi 
mentesítésre van szükség a területen, és ennek milyen költségei lesznek? 

(7) A kormány a projekt elindítása előtt milyen információkkal rendelkezett a területről, ilyen 
szempontból? 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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